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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych 
Technologii (nr 39)

Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży (nr 54)

Komisji Finansów Publicznych (nr 127)
3 listopada 2016 r.
Komisje: Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych Technologii, Edukacji, Nauki 
i Młodzieży oraz Finansów Publicznych obradujące pod przewodnictwem posła 
Rafała Grupińskiego (PO), przewodniczącego Komisji Edukacji, Nauki i Mło-
dzieży, rozpatrzyły:

– uchwałę Senatu w sprawie ustawy o zmianie niektórych ustaw określają-
cych warunki prowadzenia działalności innowacyjnej (druk nr 958).

W posiedzeniu udział wzięli: Piotr Dardziński podsekretarz stanu w Ministerstwie Nauki i Szkol-
nictwa Wyższego wraz ze współpracownikami, Jarosław Szatański naczelnik Wydziału Podatku 
Dochodowego od Osób Prawnych i Prawa Unii Europejskiej Departamentu Podatków Dochodowych 
Ministerstwa Finansów, Marcin Sowa główny specjalista w Departamencie Innowacji Ministerstwa 
Rozwoju, Agnieszka Szamowicz główny specjalista w Dziale Prawnym Narodowego Centrum Badań 
i Rozwoju, Alicja Adamczak prezes Urzędu Patentowego Rzeczypospolitej Polskiej, dr Włodzimierz 
Banasik rektor Wyższej Szkoły Turystyki i Języków Obcych w Warszawie i dr hab. Andrzej Masta-
lerz rektor Akademii Wychowania Fizycznego przedstawiciele Konferencji Rektorów Akademickich 
Szkół Polskich, senator Kazimierz Wiatr oraz Ewa Krawczyk i Barbara Zylm asystenci posła 
na Sejm RP Kornela Morawieckiego. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ewa Gast, Ewa Muszyńska, Michał 
Nowak, Mariusz Pawełczyk, Elżbieta Wojciechowska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji 
Sejmowych oraz Wojciech Białończyk, Jacek Pędzisz – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):

Otwieram wspólne  posiedzenie Komisji  Cyfryzacji,  Innowacyjności  i Nowoczesnych 
Technologii, Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży oraz Komisji Finansów Publicznych. 
Witam pana senatora Kazimierza Wiatra, który będzie przedstawiał poprawki zapro-

ponowane przez Senat. 
Czy mogę prosić o nierozmawianie? 
Witam podsekretarza stanu w Ministerstwie Nauki i Szkolnictwa Wyższego – pana 

Piotra Dardzińskiego oraz prezesa Urzędu Patentowego Rzeczypospolitej Polskiej  – 
panią Alicję Adamczak. Witamy serdecznie. 
Stwierdzam kworum. 
Informuję,  że marszałek  Sejmu  skierował w dniu  25  października  br.  do Komisji 

Finansów Publicznych, Komisji Cyfryzacji, Innowacyjności i Nowoczesnych Technolo-
gii oraz Komisji Edukacji, Nauki  i Młodzieży uchwałę Senatu RP w sprawie ustawy 
o zmianie niektórych ustaw określających warunki prowadzenia działalności  innowa-
cyjnej, z druku nr 958. 
Porządek dzienny posiedzenia obejmuje rozpatrzenie uchwały Senatu w powyższej 

sprawie. Czy są uwagi do porządku? 
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Nie słyszę, dziękuję. Stwierdzam, że porządek dzienny posiedzenia został przyjęty 
przez Komisje obradujące wspólnie. 
W takim razie przystępujemy do realizacji porządku dziennego. Do ustawy o zmianie 

niektórych ustaw określających warunki prowadzenia działalności innowacyjnej, Senat 
wniósł trzy poprawki. 
Otwieram naszą dyskusję. 
Bardzo proszę, poprawka nr 1. Poproszę przedstawiciela Senatu, pana senatora Kazi-

mierza Wiatra o zaprezentowanie poprawki.

Senator Kazimierz Wiatr: 
Panie przewodniczący, panie  i panowie posłowie, panie ministrze, Senat przyjął trzy 
poprawki.  One  nie wnoszą  istotnych  zmian,  aczkolwiek  są ważnym  uzupełnieniem 
i mają na celu poprawienie zmian wprowadzanych przez ustawę. 
Poprawka pierwsza polega na tym, że dzięki niej odnosimy przepisy do właściwych 

punktów ustawy z dnia 10 czerwca 2016 r. o Bankowym Funduszu Gwarancyjnym, sys-
temie gwarantowanych depozytów oraz przymusowej restrukturyzacji. W szczególności 
pkt 22 oznaczamy jako pkt 24. Podobnie czynimy z punktami 23 i 24. 
Dlatego bardzo proszę o poparcie poprawki. Poprawka jest popierana przez rząd. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję bardzo. 
Jakie jest stanowisko rządu? Panie ministrze?

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Nauki i Szkolnictwa Wyższego Piotr Dardziński:
Panie przewodniczący, szanowni państwo, poprawka ma poparcie rządu.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję bardzo. 
Czy Biuro Legislacyjne ma jakieś uwagi?

Legislator w Biurze Legislacyjnym Kancelarii Sejmu Jacek Pędzisz:
Panie przewodniczący, Biuro Legislacyjne nie ma żadnych uwag, natomiast poprawka 
jest konieczna do przyjęcia ze względu na zmiany w numeracji w ustawie. 
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję bardzo. 
Czy ktoś z państwa posłów zgłasza głos „za” czy „przeciw”? Czy jest sprzeciw? 
Nie słyszę. Rozumiem, że poprawka została przyjęta jednogłośnie, w tej sytuacji nie 

musimy głosować przy pomocy kart. 
Dziękuję bardzo. 
Poprawka nr 2, panie senatorze, bardzo proszę.

Senator Kazimierz Wiatr: 
Poprawka druga uzupełnia katalog umów zawieranych przez państwowe osoby prawne, 
w szczególności,  na początku  wyliczonych  enumeratywnie  celów  (konferencyjnego, 
szkoleniowego, dydaktycznego, rekreacyjno-sportowego lub produkcji) dodaje się słowo 
„naukowe”. Tym samym będzie można dokonywać wspomnianych czynności w związku 
z celami naukowymi, co z punktu widzenia ustawy jest niezwykle istotne. 
Poprawka także jest popierana przez rząd. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Panie senatorze, pozwolę wypowiedzieć się rządowi, czy ją popiera, dobrze? 
Bardzo proszę, panie ministrze.

Podsekretarz stanu w MNiSW Piotr Dardziński:
Szanowny panie przewodniczący, rząd zgadza się z tym, co powiedział pan senator, czyli 
popiera poprawkę.
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Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję bardzo. 
W takim razie zapytam, czy jest jakiś głos sprzeciwu wobec poprawki? Czy jest jakiś 

inny głos w tej sprawie? 
Bardzo proszę, pan poseł Nykiel.

Poseł Włodzimierz Nykiel (PO):
Chcę poinformować, że bardzo popieram poprawkę z dwóch powodów. 
Pierwszy powód jest merytoryczny: poprawka jest bardzo trafna, rozszerza zakres 

zastosowania przepisu o cele naukowe. Bez wątpienia ona jest trafna. 
Drugi powód jest taki, że sam ją zgłosiłem, również wtedy rząd się zgadzał. Już nie 

będę rozwijał wątku, dlaczego poprawka mogła nie zostać przyjęta. W każdym razie dla 
mnie wymienione powody są bardzo ważne. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję bardzo. 
To był głos „za”. Czy jest głos „przeciw”? 
Nie słyszę. 
Czy mogę przyjąć, że Komisje przyjęły poprawkę jednomyślnie? 
Dziękuję bardzo, nie musimy głosować kartami. 
Poprawka nr 3, panie senatorze, bardzo proszę.

Senator Kazimierz Wiatr: 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, panie i panowie posłowie, panie ministrze, 
poprawka trzecia uzupełnia przepis przejściowy dotyczący procedury tzw. „uwłaszcze-
nia” naukowców. W szczególności uzupełnienie regulacji polega na tym, że w obecnym 
brzmieniu ustawy przepis przejściowy nie obejmuje Polskiej Akademii Nauk oraz jej 
jednostek. Poprawka uzupełnia przepis przejściowy dotyczący tzw. „uwłaszczenia” także 
o postępowania, które toczą się w PAN. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Dziękuję bardzo. 
Panie ministrze, bardzo proszę.

Podsekretarz stanu w MNiSW Piotr Dardziński:
Panie przewodniczący, szanowni państwo, rząd popiera poprawkę.

Przewodniczący poseł Rafał Grupiński (PO):
Jak państwo słyszycie, rząd popiera poprawkę. 
Czy ktoś chciałby zgłosić głos „przeciw”? Nie słyszę. 
Rozumiem, że Komisje obradujące wspólnie jednogłośnie przyjęły trzecią poprawkę. 
W takim razie pozostaje nam wybrać posła sprawozdawcę. Przypomnę, że posłem 

sprawozdawcą projektu ustawy był pan Marcin Horała (PiS). Czy jest jakaś inna pro-
pozycja?
Pan Witold Czarnecki zgodził się za pana Marcina Horałę… 
Dziękuję bardzo, panie pośle. 
W takim  razie  stwierdzam,  że porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia komisji 

obradujących wspólnie został wyczerpany. 
Informuję, że protokół będzie dostępny tam, gdzie powinien być dostępny. 
Zamykam posiedzenie komisji, dziękuję bardzo.


